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Sveriges Universitets-      2024-06-11 

och högskoleförbund     

 

Minnesanteckning från SUHF:s expertgrupp för 

internationaliseringsfrågor 
Tid: 11 juni, 08.00-11.00 

Plats: Digitalt  

Deltagare: 

Erik Renström, Lunds universitet, ordförande 

Coco Norén, Uppsala universitet, vice ordförande 

Robert Egnell, Försvarshögskolan  

Anna Valtonen, Konstfack 

Anna Lindahl, Mittuniversitetet, verkställande ledamot 

Åsa Petri, Stockholms universitet 

Christopher Sönnerbrandt, adjungerad från expertgruppen för studieadministrativa frågor  

Johannes Jarlebring, Uppsala universitet, arbetsutskottet för EUI-frågor, adjungerad  

Linda Gerén, SUHF:s kansli 

 

Frånvarande:  

Matilda Horn, SFS 

 

Gäster:  

Sara Rågwall, Maria Högemark, Anders Ahlstrand från UHR (punkt 4) 

Ann-Mari Fineman från Vinnova (punkt 4) 

 

1. Välkommen 

Erik Renström hälsade välkommen. 

 

2. Dagordningen 

Dagordningen godkändes. En övrig fråga anmäldes om SUHF:s skrivelse om etisk dumpning. 

 

3. Ansvarsfull internationalisering (a) 

Expertgruppen diskuterade, inför utredningens besök på mötet, några frågor som uppkommit 

efter utredningens delrapportering. Speciellt diskuterades den föreslagna stödstrukturen. 

Christopher Sönnerbrandt delade sin bild av en tänkbar stödfunktion i lärosätenas egen regi. 

Expertgruppen kommenterade.   

4. Ansvarsfull internationalisering (b) 

Från utredningen deltog Sara Rågwall, Maria Högemark, Anders Ahlstrand från UHR samt Ann-

Mari Fineman från Vinnova. 

Expertgruppen presenterade tankar och överväganden gällande stödfunktionen. Viktiga delar 

handlar om att stödfunktionen bör organiseras i lärosätenas regi, att frågorna ska komma från 

lärosätena snarare än från enskilda personer, att det är de allra svåraste frågorna som ska 
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hanteras och att ”enklare” frågor ska hanteras inom lärosätena, mm. Expertgruppen menade 

även att det är viktigt att utredningens kommande förslag om stödfunktionen skickas ut på 

remiss.  

Utredningen menade att det är bra att lärosätena själva vill ta ansvar för stödfunktionen. Dock 

bör stödfunktionen även vara tillgänglig för andra myndigheter och vissa funktioner som faller 

under Vinnova såsom inkubatorer, startups och småföretag. Utredningen tog upp sitt förslag 

gällande behovsinventering och bad om expertgruppens syn på förslaget.  

Expertgruppen diskuterade dessa och ytterligare frågor med utredningen. 

Expertgruppen tackade för besöket och diskussionen. Utredningen tackade för alla synpunkter 

och lämnade mötet. 

 

5. Ansvarsfull internationalisering (c) 

Delredovisning av regeringsuppdraget att främja ansvarsfull internationalisering vid 

utbildnings-, forsknings- och innovationssamarbeten har skickats på remiss. Svar ska lämnas 

senast den 2 september 2024. 

Vad gäller SUHF:s remissvar så behöver flera i expertgruppen hjälpas åt med formuleringen. 

Många lärosäten kommer troligen att lämna remissvar och expertgruppen gör bedömningen 

att en viss samordning kan vara till nytta för medlemmarna. Expertgruppen enades om att 

försöka skicka ut sina synpunkter i kortform till lärosätena före sommaren. 

6. Föregående minnesanteckningar 

Minnesanteckningen från mötet den 21 februari 2024 godkändes. De kommer att publiceras 

på https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-internationaliseringsfragor/.  

7. Presidiet rapporterar 

a. Dual use 

En intensiv diskussion pågår om dual use. Frågan gäller vad som ska kunna finansieras 

inom FP10. EU-kommissionen har lagt fram olika alternativ och diskussionen pågår 

både nationellt, inom internationella samarbeten och på EU-nivå. 

 

8. Plattform för internationalisering 

UHR har nu lagt fram ett förslag om en stor förändring av Plint. När förändringen är genomförd 

kommer en mindre organisation att finnas kvar.  

 

9. Migrationsfrågor  

Frågan bordlades eftersom Christopher Sönnerbrandt hade lämnat för ett annat möte. 

 

10. Arbetsutskott EUI  

Johannes Jarlebring informerade om att EU-kommissionen den 27 mars la fram ett paket om 

högre utbildning som bla innehåller förslag till rådsrekommendationer om europeisk 

kvalitetssäkring av utbildning och attraktiva karriärmöjligheter inom högre utbildning. 

Förslagen ska behandlas av Europarådet i november med Ungern som ordförandeland.  

 

Expertgruppen diskuterade förslagen, inte minst förslaget till europeisk kvalitetssäkring av 

utbildning kopplat till det förslag som finns om en europeisk examen (European Degree).  

https://suhf.se/arbetsgrupper/expertgruppen-for-internationaliseringsfragor/
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11. SUHF Rekommendation EUI och studieadministrativa frågor 

Ett förslag till rekommendation för hantering av studieadministrativa frågor gemensamma för 

svenska lärosäten i en Europauniversitetsallians har utarbetats av SUHF:s arbetsgrupp för EUI-

studieadministrativa frågor. En vägledning till rekommendationen har tagits fram. Rekommen-

dationen och vägledningen kan användas tillsammans eller var för sig.  

 

12. SUHF:s uttalande med anledning av kriget mellan Israel och Hamas 

SUHF:s uttalande med anledning av kriget mellan Israel och Hamas har skickats till UNSI och 

HÖNSI för kännedom. Uttalandet finns publicerat som en nyhet på https://suhf.se.  

 

13. Övriga frågor 

Expertgruppen behandlade  

 

a) SUHF:s skrivelse om etisk dumpning.  

Expertgruppen har lämnat synpunkter till Etikgruppen på förslaget till skrivelse.  

 

14. Avslutning 

Ordförande tackade deltagarna och avslutade mötet. 

https://suhf.se/

